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De vaste Commissie voor Verkeer en Waterstaat1, belast met het
voorbereidend onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer van haar
bevindingen als volgt verslag uit te brengen.

Onder het voorbehoud dat de regering de gestelde vragen en gemaakte
opmerkingen tijdig zal hebben beantwoord, acht de commissie de
openbare beraadslaging over dit voorstel van wet genoegzaam
voorbereid.

1 Samenstelling:
Leden: Blaauw (WD), Jorritsma-Lebbink
(VVD), G. H. Terpstra (CDA), Van den Berg
(SGP), Lilipaly (PvdA), Wolffensperger (D66),
Van Traa (PvdA), Melkert (PvdA), Biesheuvel
(CDA), fungerend voorzitter, Reitsma (CDA),
Versnel-Schmitz (D66), Leers (CDA), Van
Heemst (PvdA), Verbugt (WD), Van Rooy
(CDA), Remkes (WD), Poppe (SP),
Jorritsma-van Oosten (D66), Nijpels–
Hezemans (AOV), Van 't Riet (D66), Duivesteijn
(PvdA), Rozenblad (PvdA), H. Kamp (WD),
Stellingwerf (RPF), M. Vos (GroenLinks).
Plv. leden: Blauw (WD), Te Veldhuis (WD),
Van der Linden (CDA), Schutte (GPV), Crone
(PvdA), Schimmel (D66), Verspaget (PvdA),
Netelenbos (PvdA), Soutendijk-van Appel–
doorn (CDA), Heerma (CDA), Tommel (D66),
Hirsch Ballin (CDA), Vreeman (PvdA), Korthals
(VVD), Esselink (CDA), Van Rey (WD),
vacature Centrumdemocraten, Augusteijn–
Esser (D66), Aiking-van Wagenmgen (AOV),
Hillen (CDA), H. Vos (PvdA), Oudkerk (PvdA),
M. de Vries (VVD), Leerkes (Unie 55+),
Rosenmoller (GroenLinks).

I Algemeen

De leden van de PvdA-fractie willen drie punten aan de orde stellen van
meer algemene aard. Zij vragen allereerst of een raming is te geven van
het aantal op naam gestelde rijbewijzen, dat jaarlijks verloren gaat of
gestolen wordt. Bestaat of komt er een registratiesysteem waarin de
nummers van deze rijbewijzen worden opgenomen (vergelijkbaar met het
succesvolle registratiesysteem dat in gebruik is om fraude en misbruik
met blanco paspoorten en rijbewijzen tegen te gaan)?

Wie heeft in deze aangelegenheid het initiatief?
Het lijkt deze leden voor de hand te liggen dat de rijksoverheid een

uiterste inspanning levert om een dergelijk systeem tot stand te brengen,
zodat banken en andere financiële instellingen effectief de hen wettelijk
opgelegde verplichtingen in het kader van de fraudebestrijding kunnen
uitvoeren. Meer precies willen zij weten of de Rijksdienst voor het
Wegverkeer bereid is de nummers van gestolen en vermiste rijbewijzen
gratis ter beschikking te stellen ten behoeve van een geautomatiseerd
reg istratiesysteem.

In de tweede plaats lijkt het deze leden redelijk als een speciaal laag
schorsingstarief wordt ingesteld voor bezitters van oudere auto's als
verzamelobject. (Het schorsingstarief is het tarief dat de houder moet
betalen indien hij voor een bepaalde tijd uit de belasting wil). Auto's ouder
dan 25 jaar zijn geheel vrijgesteld, maar er zijn ook collecties die een
beperkt aantal auto's bevatten die jonger zijn dan 25 jaar en dus in
beginsel onder de motorrijtuigenbelasting vallen, tenzij wordt geschorst.
Is voor deze specifieke situatie een oplossing te bieden, zo willen zij
weten.
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In de derde plaats zeggen zij klachten te krijgen over de onbillijke
effecten van de nieuwe Wet inzake de motorrijtuigenbelasting op het
verenigingsvervoer. Zij doelen op situaties waarin bijvoorbeeld sportver–
enigingen uit oogpunt van milieu en verkeersveiligheid voor wedstrijden
en toernooien in het weekend gebruik maken van meerpersoonsbusjes
om hun teams te vervoeren. Voor deze nuttige vorm van bijzonder
personenvervoer zou een faciliteit als de dertigdagenkaart beschikbaar
moeten zijn, zo menen deze leden. Graag krijgen zij een reactie op de
voor– en nadelen die aan een dergelijke faciliteit zijn verbonden.

De leden van de CDA-fractie hebben met belangstelling kennis
genomen van de Invoeringswet Wegenverkeerswet 1994. Zij hebben op
enkele onderdelen nog een vraag.

Ten aanzien van artikel 2 BB vragen zij of de hoogte van de schorsing te
maken heeft met de toekomstige schorsingsmogelijkheid bij de
houderschapsbelasting. Laatstgenoemde moet nog worden vastgesteld.

In de Invoeringswet Wegenverkeerswet wordt de positie van het
rijbewijs genoemd. Het rijbewijs is het meest gebruikte identiteitsbewijs.
Genoemde leden verzoeken de bewindspersonen te bevorderen dat de
nummers van gestolen en verloren rijbewijzen ter beschikking worden
gesteld voor het Verificatie en Informatie Systeem (VIS). De Wegenver–
keerswet staat verstrekking niet in de weg. De Invoeringswet onderkent de
problematiek van mogelijk misbruikvan rijbewijzen als identificatie.
Daarom is het noodzakelijk dat de RDW deze gegevens beschikbaar stelt
aan CRI voor doorgifte aan het VIS.

De koppeling WAM-schorsing, schorsing WVW '94 en schorsing
belastingdienst dient gerealiseerd te worden. Genoemde leden vragen of
deze koppeling niet nog verder doorgevoerd kan worden. Bij de plenaire
behandeling van de WVW hadden zij daar reeds op aangedrongen, zoals
bijvoorbeeld bij het RAI-datacentrum.

Met het oog op het feit dat, in het kader van de fraudebestrijding bij
officiële papieren, aan de fractie van de VVD een aantal problemen is
voorgelegd, zouden de leden op het hiernavolgende graag een reactie
ontvangen.

Sinds 1 februari van dit jaar gelden de Wetten melding ongebruikelijke
transacties (MOT) en Identificatie bij financiële dienstverlening 1993 (WIF).

Het verband met het nu voorliggende voorstel Invoeringswet Wegen–
verkeerswet 1994 ligt erin dat de nummers van verloren of gestolen en op
naam gestelde rijbewijzen niet (dit in tegenstelling tot de paspoorten) niet
ter beschikking van het Verificatie en Informatie Systeem (VIS) worden
gesteld.

Dit VlS-computersysteem, dat is ondergebracht bij de Stichting Bureau
Kredietregistratie te Tiel, wordt gevoed door de «houder» van het
systeem, de Centrale Recherche Informatiedienst (CRI).

Aangezien het rijbewijs het meest gebruikte identiteitsbewijs is, vragen
de leden van de VVD-fractie, of de aanvoer van de gegevens door de
Rijksdienst voor het Wegverkeer niet ook mogelijk moet zijn, en wel tegen
dezelfde kosten als het huidige kostprijstarief dat het VIS in rekening
brengt. Wellicht dat hier nu al, ook in afwachting van de behandeling van
de Verzelfstandiging van de Rijksdienst voor het Wegverkeer (22 961), op
in kan worden gegaan?

Tenslotte wordt volgens de leden van de VVD-fractie verstrekking van
dergelijke informatie door de Wegenverkeerswet niet in de weg gestaan.

In de memorie van toelichting van het onderhavige wetsvoorstel wordt
de mogelijkheid van mogelijk misbruik van rijbewijzen als identificatie–
bewijs zelfs onderkent. (blz.9) Kan de minister ook op deze zienswijze
ingaan?
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De leden van de SGP-fractie hebben kennis genomen van het
wetsvoorstel en de bijbehorende toelichting. Zij begrijpen dat de
invoering van een nieuw model rijbewijs niet op een zodanig tijdstip
mogelijk is dat de Wegenverkeerswet 1994 integraal kan worden
ingevoerd per 1 januari 1995. Zij vragen derhalve of dit gegeven betekent
dat alleen hoofdstuk VI van de Wegenverkeerswet 1994 per 1 januari 1996
wordt ingevoerd en dat dus de overige hoofdstukken wel integraal in 1995
in werking treden.

De leden van de SGP-fractie vragen voorts wanneer indiening van het
wetsvoorstel met betrekking tot het puntenstelsel voor verkeersdelicten
voorzien is.

De leden van de SGP-fractie vragen aandacht voor een schrijven van de
Nederlandse Vereniging van Banken d.d. 17 mei 1994. Daarin wordt
aandacht geschonken aan de betekenis van het rijbewijs als identiteits–
bewijs bij financiële dienstverlening en ongebruikelijke transacties, terwijl
jaarlijks vele rijbewijzen als verloren of gestolen worden opgegeven. In dit
verband vragen deze leden de regering te bevorderen dat de Rijksdienst
voor het Wegverkeer in het kader van bestrijding van misdaad en fraude
gegevens of rijbewijzen ter beschikking kan stellen aan instanties die
betrokken zijn bij deze bestrijding.

II ARTIKELEN

Artikel 2 onderdeel BB

De leden van de PvdA-fractie zijn bij de behandeling van de nieuwe
Wegenverkeerswet al ingegaan op het zogeheten schorsingstarief. Zij
hebben destijds bepleit dit niet hoger te stellen dan twee maanden
belasting en toeslag. Het onderhavige voorstel gaat uit van vier maanden.
Zij vragen naar een nadere onderbouwing van deze termijn en naar de
eventuele bezwaren die tegen hun suggestie zijn aan te voeren.

Artikel 2, onderdeel LL

De leden van de VVD-fractie vragen of de minister kan aangeven met
welke derde landen afspraken zijn gemaakt en hoe het nu staat met de
voorlichting terzake aan de nieuwkomers.

Is, zo vragen de leden, de vreemdelingenpolitie hiervan op de hoogte?

Artikel 2, onderdeel MM

De leden van de VVD-fractie zouden graag toch nog meer opheldering
krijgen over de geldigheidsduur van de in het buitenland afgegeven
rijbewijzen.

Als, zo vragen deze leden, het rijbewijs zijn geldigheid verliest, moet het
dan worden omgewisseld?

En hoe is de procedure bij ouderen die afkomstig zijn uit landen waar
boven de leeftijdsgrens van 70 jaar de geldigheid van het rijbewijs blijft
bestaan?

Artikel 38

De leden van de PvdA-fractie zijn er bij de behandeling van de nieuwe
Wegenverkeerswet vanuit gegaan dat voor de behandeling van de
Invoeringswet de strijdigheid van een aantal erkenningsregelingen met
het Europese recht zou zijn weggenomen. Uit de toelichting op dit artikel
kunnen deze leden afleiden dat deze verwachting niet is uitgekomen.
Daarmee blijft het probleem van strijdigheid bestaan. Deze leden hechten
eraan dat aan deze situatie een einde wordt gemaakt. Zij willen weten hoe
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aan deze opvatting tegemoet kan worden gekomen, mede in het licht van
de opmerking in het Nader Rapport dat «tijdens de parlementaire
behandeling van het onderhavige voorstel een definitieve beslissing
wordt genomen over de hierbedoelde erkenningsregeling».

Artikalen 65 t/m 67

De leden van de PvdA-fractie willen allereerst weten door welke
omstandigheden de invoeringsdatum van 1 januari 1995 voor het
onderdeel «rijvaardigheid en rijbevoegdheid» niet haalbaar is.

Zij betreuren het dat de invoering van dat onderdeel met een jaar dreigt
te worden vertraagd. Uitstel betekent namelijk ook dat geen uitvoering zal
worden gegeven aan de kamerbreed gesteunde opvatting dat 17-jarigen
in het kader van het leerlingstelsel een chauffeursopleiding moeten
kunnen volgen. De Vakopleiding Wegvervoer heeft inmiddels voorzie–
ningen getroffen (en dus kosten gemaakt) voor een regeling die per 1
januari 1995 ingaat. Het lijkt deze leden onredelijk ais deze vakopleiding
«de dupe» wordt van problemen die rond het rijbewijs optreden. In
maatschappeiijk opzicht gaat het om een nuttige voorziening, omdat aan
veelal laagopgeleide jongeren de mogelijkheid wordt geboden een
beroepsopleiding te volgen.

De fungerend voorzitter van de commissie,
Biesheuvel

De griffier van de commissie,
Coenen
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